True Light Girls' College

Provision of DLG Other Programmes [Gifted Education & Network Programmes]

Annual Programme Proposal for 2021/2022

The following programmes are adopted with the support the Diversity Learning Grant (DLG) provided by EDB for Other Programmes – Gifted Education Programmes:

DLG funded Programme	Strategies & benefits anticipated	Name of programme / course and provider	Duration of the programme / course	Target students	Estimated no. of students involved	Evaluation of student learning/success indicators	Teacher-in- charge
Other Programmes (Gifted Education)	This course aims to provide students with more exposure to the English Language through the media of debating. It is hoped to stretch the abilities of the top students in S4 and increase their interest in English by providing them with the opportunity to practice their language skills and widen their scope of view. This course is anticipated to help improve participating students' language skills, enhance their interest in current affairs and enrich their knowledge of the world.	Learning English through Debating (Extension Course)	20 hours (2 hours x 10 sessions) in the S4 school year	Top 25 S4 students in English	25	1. Reports will be completed by course instructor(s) and / or English teachers 2. Evaluative questionnaires will be completed by participating students at the end of the course 3. Participating students will showcase their learning outcome to the rest of school by organizing board displays or sharing their writings	English Panel Head (Wong PY) English S4 Form Coordinator

DLG funded Programme	Strategies & benefits anticipated	Name of programme / course and provider	Duration of the programme / course	Target students	Estimated no. of students involved in each school year	Evaluation of student learning/success indicators	Teacher-in- charge
	(1)課程為中文尖子於課堂以外,提供額外訓練,加強議論文寫作能力,從而進一步提升其公開試卷二成績。(2)透過課堂學習,加強學生對寫作不同議論文主題策略的認知,包括如何分析題目、構思內容,以及寫作技巧等。/完成課程後,預計學生能針對不同議論文的主題,構思適切內容,以並恰當寫作技巧及風格寫作。	中五中國語 文議論文寫 作能力拔尖 課程	共(組節小共四(課程至) 相一8 1合十四(課程至) (課月2月期 10月至12月期 10月至12月	中五級中文 科全年成績 (以中四成績計算)最優異之三十名學生	30	(1)課程期間,學生須於課堂 內呈交不少於兩篇各約 650字長文; (2)課程期間或於課程完結 後,學生須於校內(如校 報)或校外(公開徵文比 賽)至少投稿一次。	中文科主任 (陳碧霞老師) 中五級聯絡老 師(嚴穎嵐老 師)
Other Programmes (Gifted Education)	(1) 課程能夠為應屆文憑試學生,就中國語文卷一及卷二提供額外更深進的課程,讓學生除鞏固所習知識外,亦能進一步提昇其語文能力,從而令公開試成績突飛猛進。 (2) 透過課堂學習,進一步加強學生的閱讀理解能力及寫作能力,包括: (1) 卷一:深化閱讀文章技巧/策略(例如:如何掌握中心思想/文章要盲、文章結構、分段分層、寫作手法)及答題技巧等; (2) 卷二:透過分析歷屆文憑試寫作題自/範文/示例,深化審題技巧(尤其是如何避免墮進設題陷阱)、謀寫佈局等技巧。 (3) 完成課程後,預計學生在閱讀理解及寫作能力兩方面,均能針對不同篇章或題目要求,運用適切的策略或技巧應試。	中六級中國 語文科精進 課程	2021年9月至10月,逢星期六上午9時至12時,每節三小時,課程共六時,合計18小時。	文科全年 成績(以中 五學年成	30	(1)卷一:學生須閱讀至少文、白篇章各一(或兩篇白話文);課程導師須跟學生核對及分析答案。 (2)卷二:學生須於課堂外交命題寫作一篇,字數不少於650字,標點符號計算在內。課程導師須於課程完結前批改作文及給予書面評語。	中文科主任 (陳碧霞老師) 中六級聯絡老 師(范妙盈老師)

DLG funded Programme	Strategies & benefits anticipated	Name of programme / course and provider	Duration of the programme / course	Target students	Estimated no. of students involved in each school year	Evaluation of student learning/success indicators	Teacher-in- charge
Other Programmes (Gifted Education)	To provide Mathematics enrichment course to more able students of S6 through the service provided by educational institutes	Mathematics Enhancement Course for able students	3 lessons with a total of 9 hours for S6, starting from October 2021	S6 students with high academic ability or nominated by Maths Department with specific criteria	50-60 in S6	 Survey / evaluation report on students' feedback the percentage of students attaining Level 5 or above in Mathematics in HKDSE is increased by 5% than expected 	Mathematics Panel Head (Pang YK)
	This programme prepares students for future study in biotechnology field through providing them with more hand-on experiences in biotechnology experiments with experimental kits.	Biotechnology Experiment	a total of 8 hours for S5, starting from October 2021	Top 10 students of Biology in S5	10	Students' feedback after the programmes	S5 Biology Teacher (Chow KY)
	 提昇課程旨在為應屆文憑 試學生,就中國歷史額外提 供更深入的課程,讓學生除 了能鞏固知識外,亦能提昇 答題技巧。 因材施教,照顧中六中史 學生不同程度的學習需 要,由資優學生以至學習 有困難的學生,均獲充分 照顧。 	中六級中國歷史科提昇課程	2021 年 11 月至 2022 年 1 月舉 行,每節課3 小時,共上課 6次,合共上 課18小時。	2021-22 年 度修讀中 六中史之 學生	約 15 名	1. 六成以上學生在香港中學文憑試取得四等或以上成績。 2. 全部學生在香港中學文憑試中取得二等或以上之成績。	唐孟櫻老師

DLG funded Programme	Strategies & benefits anticipated	Name of programme / course and provider	Duration of the programme / course	Target students	Estimated no. of students involved in each school year	Evaluation of student learning/success indicators	Teacher-in- charge
	This course targets abled Physics students. An experienced teacher or an alumna will be invited to provide an enhancement course to students. Experience sharing and difficult Physics topics drilling will be done in the 8-hour course.	Physics Enhancement Course	8 hours (4 hours × 2 sessions) starting from December 2021	Top 15 S6 Physics students based on S6 Mid-Year Exam results	15	 Reports will be completed by the teacher-in-charge. In addition, evaluative questionnaires will be done by students at the end of the course. Participating students are expected to get better results in HKDSE Physics. 	Physics Panel Head (Tong WY)
Other Programmes (Gifted Education)	This course aims at helping S4 able students to learn challenging topics, which were supposed to be learnt in S5. After this course, the students will join Hong Kong Physics Olympiad competition (HKPhO).	Hong Kong Physics Olympiad Training Course	18 hours (3 hours × 6 sessions)	S4 Physics students with outstanding results in the subject	15	 Reports will be completed by the teacher-in-charge. In addition, evaluative questionnaires will be done by students at the end of the course. Participating students will join the HK Physics Olympiad Competition and HKDSE Physics results can be improved. 	Physics Panel Head (Tong WY)

DLG funded Programme	Strategies & benefits anticipated	Name of programme / course and provider	Duration of the programme / course	Target students	Estimated no. of students involved in each school year	Evaluation of student learning/success indicators	Teacher-in- charge
			A whole	Students		1. Students' attendance	Music Panel Head (Tse WS)
	To provide HKDSE Music course jointly organized by neighbouring schools to prepare students for the HKDSE	Joint-Schools HKDSE Music	school year	interested	1 in S5	2. Assessments through	
Other			course with	in the		assignments, tests and	
Programmes (Network Programme)			4-hour lessons	subject and		exams	
			every week	selected by		3. Students' recital	
			afterschool or	the Music		performance	
			on Saturdays	teacher		4. HKDSE results	